

# Referat af bestyrelsesmøde i Nordsjællands Storkreds

Dato: 19. juni 2018 kl. 18.30

Sted: Per Hauge, Carlsbergvej 3B, Hillerød

Fremmødte bestyrelsesmedlemmer: Christopher Rue Molbech, Per Hauge, Christa if Jensen, på vegne Guillermo - Dora Breck, John Damm Scheuer, Jens Rasmussen

Ekstra: Bina Seff, Margrethe Hering

ikke tilstede: Katarina, Guillermo, Peter Vest, Emilie Knudsen, Benny Nielsen,

## 1. Velkommen

## 2. Valg af ordstyrer og referent

Ordstyrer, Margrethe Hering.

Referent: Christopher Molbech.

## 3. Godkendelse af dagsorden

Godkendt.

## 4. Referat fra sidste møde: Referat af sidste møde:

[https://docs.google.com/document/d/1xfxgmorxOR2qHgn90UzrF3\\_8hudP1CQCJooLkiNbQrw/edit](https://docs.google.com/document/d/1xfxgmorxOR2qHgn90UzrF3_8hudP1CQCJooLkiNbQrw/edit). Se øvrige referater på hjemmesiden: <https://nordsjaelland.alternativet.dk/om-os/referater>

referater sendes rundt indenfor en uge og godkendes indenfor en uge.

## 5. Nyt fra lokalforeningerne

- a. **Allerød:** Der var en god omgang med kommunalvalget og har ligget lidt i ro siden. Har lige haft generalforsamling. Den samme kerne kom igen. Ikke så mange aktive medlemmer, men en god kerne. Synes at Å skal være repræsenteret i Allerød så de er klar, når der kommer valgkampe igen.
- b. **Fredensborg:** Ingen deltager
- c. **Hørsholm:** Ingen deltager
- d. **Egedal:** Der er planer om at få gang i nogle lavthængende frugter. I sensommeren kommer et arrangement med bæredygtighed i hverdagen.
- e. **Frederikssund:** 55 medlemmer og har lige haft årsmøde, med lille fremmøde. Melder sig ind i Frederikssund naturforening. Planer om at skabe sig et netværk blandt de grønne foreninger i lokalområdet.
- f. **Furesø:** Ingen deltager
- g. **Gribskov:** Susan går og planlægger noget og Esben går meget op i EU. Paragraf 17, stk 4 udvalg kan komme på tale for at lave en grøn profil. Der kommer nogle sommerlige arrangementer. Der kommer sommerfest i næste uge. Kæmper med det yderste af neglene. Måske læserbreve kunne være en ide.

- h. **Halsnæs:** Ingen deltager
- i. **Helsingør:** Jellesmark var på besøg. Der kom ikke så mange, men der var en god snak om fremtiden. Hvad hovedbestyrelsen skal bidrage med. Julie har holdt et møde til grundlovsdag.
- j. **Hillerød:** Holder bestyrelsesmøde på fredag. Det er nogle engagerede mennesker som prøver at lave fine arrangementer og bevægelser rundt omkring. Ikke kun i Ås regi. Per holder selv lidt møder i center for mindful living. Der er nogle, der har startet en mild støtte til kandidaterne.
- k. **Rudersdal:** I Rudersdal har vi gang i mange ting. Efter et medlemsmøde om klima og grøn omstilling blev der nedsat tre grupper. 1) klima-gruppe, der arbejder for el-biler i kommunen og opmærksomhed på affaldssortering med læserbreve etc. 2) biodiversitetgruppe, der arbejder med planlægning af cykeltur rundt i kommunen, der, hvor der er tale om tiltag og der, hvor der kunne laves "vilde" områder. 3) Skolehaver. Gruppen arbejder med foreningen "Haver til Maver" og har god kontakt til skole om skolehaver i Præstehaven i Birkerød. Starter op i efteråret med tilberedning af haven. Vi har medlemmer og ikke-medlemmer med i grupperne. Vi er gået ind i planlægning af et borgerinddragende Rudersdal Folkemøde og har god kontakt til Danmarks Naturfredningsforening, Konservative og Radikale i Ru. Folkemødet er berammet til 1/9. Vi har foreløbigt planlagt debat med Christian Poll, bod med "Haver til Maver" og aktiviteter for børn og voksne med insekthoteller og smagsprøver på grønsager. Vi holder bestyrelsesmøde den sidste tirsdag i hver måned. Vi har lavet et årshjul og holder årsmøde d.18/9. Jeg prøver at få kontakt til Niko Grunefeld.

#### 6. Nyt fra forpersonskabet

prøver at skaffe regionale midler.

#### 7. Evaluering af opstillingsmøde til EU og folketingskandidater, herunder brug af fuldmagt

Der kunne godt bruges mere kontinuitet. Der skulle være flere spørgsmål til integritet og visioner.

Man kunne evt. lave boder. Tid og dybde er den evige afvejning. Måske digitalt eller af flere gange.

Måske kunne man have et møde med eventuel med kandidatudvalget personligt. Det var god sparring dengang, det blev gjort forrige gang.

Der bør laves en drejebog, Margrethe indskyder at dette også kommer til at ske gennem et udvalg i HB.

#### 8. Nyt fra PoFo

Politisk Forum skal finde nye ben at gå på efter vedtægtsændringer, der faktisk giver det mere magt ang. politisk udvikling. Der er udarbejdet kommissorium og nedsat en gruppe, der skal beskrive en slags forretningsorden. Der var en vision for Religion på dagsordenen. Den blev sendt tilbage til gruppen med anvisninger. Uffe gav et overblik over den politiske situation især i forbindelse med Socialdemokraternes udmelding om regeringsdannelse.

Der var udarbejdet et oplæg til valggrundlag for FTK. Det blev drøftet og små ændringer vedtaget. Det bliver udsendt, når det er gennemskrevet.

#### 9. FT valgkamp

- a. Storkredsens rolle
- b. Kandidaterne som team - hvordan fungerer det og hvordan støtter vi bedst muligt?
- c. Samle op på drøftelsen fra sidste møde - katalog m.v.
- d. Mobilisering af frivillige.. hvad, hvornår, til hvilke opgaver?
- e. Skal vi have en strategi for plakater? (ophængning, koordinering mellem kandidater m.m.)
- f. Andet?

Man kan henvende sig til kandidaterne, hvis man vil have nogen ud.

Der findes en FB gruppe: Aktiv i nordsjælland.

#### **12. Bestyrelsens sammensætning, suppleanter m.m.**

Vi skal have en diskussion af, hvornår bestyrelsen er beslutningsdygtig, hvem ER i bestyrelsen, og hvordan får vi mere kontinuitet i bestyrelsen. Skal vi lægge faste møder i kalenderen? Skal vi have en fornyet drøftelse af arbejdsdeling/uddelegering af opgaver? Hvad kan vi gøre for at højne engagement og motivation?

Diskussion vendes i forbindelse med vedtægtændringer næste gang. Et forslag var at man kunne stille flere fra en kommunalforening.

#### **13. Næste møde samt opsummering af punkter til næste dagsorden.**

Der blev aftalt møder for resten af året:

**Mandag. d. 13 august. , 10. 9 , 8. 10, 12. 11, 10. 12 OBS!**

2. mandag i hver måned. kl 19:00

#### **14. vedtægts-ændringer efter årsmødet og vore egne vedtægter.**

- HB- medlem skal nu vælges i kredsen, idet hver kreds nu har et medlem i HB.
- Kredsbestyrelsen skal overveje, hvordan man skaber en kontinuitet. Modellen med en fra hver kommuneforening i kredsbestyrelsen har efter halvandet år ikke skabt den ønskede effekt med vidensdeling og inspiration foreningerne imellem. under halvdelen af kommunerne er repræsenterede på hvert møde. De tilstedeværende ønsker ikke at ændre vedtægterne igen, men der skal skabes kontinuitet for at formål og mål kan nås. Hvordan kan vi gøre det?
- Vi tager op på næste møde. Christopher, Christa,
- Alle skal sætte sig ind i vedtægterne.
- Vi skal overveje process omkring valg af hovedbestyrelsesmedlem.

#### **15. Eventuelt**

Tak for mad og husly til Per.